
REFERAT AF        
ORDINÆR GENERALFORSAMLING     
DEN 2. APRIL 2016  

Generalforsamlingen afholdtes kl. 12.00 på Jydsk Væddeløbsbane. Ca. 28 personer deltog. 

Foreningens formand Nick Elsass bød velkommen og oplyste derpå, at bestyrelsen havde valgt Hans 
Erik Westerberg som generalforsamlingens dirigent i henhold til vedtægterne. 

Hans Erik Westerberg takkede for valget og konstaterede herefter generalforsamlingens lovlighed. 
   
Punkt 1 - Bestyrelsens beretning 

Nick Elsass udtalte indledningsvis mindeord over Merete van Aller, Jens Olsen, Tonny Dideriksen, 
Erhardt Larsen og Jørgen Mathiesen, der var afgået ved døden i det forløbne år.  

Generalforsamlingen mindedes de afdøde ved et minuts stilhed. 

Nick Elsass aflagde derpå beretning for 2015 og omtalte bl.a. arbejdet med at få politisk opbakning til 
hestesportens oplæg til fremtidig finansiering efter at Folketinget i december 2014 besluttede at 
reducere trav- og galopsportens tilskud med en tredjedel. Oplægget består af tre hovedpunkter: 1) 
opretholdelse af det reducerede tilskud i en årrække 2) liberalisering af spil på heste men med provision 
til hestesporten fra udbydere af spil på hestevæddeløb 3) mulighed for at etablere eget spilleselskab. 

Trav- og galopsportens forhandlere har på flere møder drøftet oplægget med kulturminister Bertel 
Haarder, skatteminister Karsten Lauritsen og erhvervs- og vækstminister Troels Lund Poulsen, og 
Skatteministeriet vil inden sommerferien have udarbejdet udkast til den nødvendige lovgivning, som 
herefter skal fremlægges i Folketinget til efteråret. 

Elsass understregede, at et flertal i bestyrelsen så vigtigheden af at holde liv i samtlige baner i denne 
proces for at bevare flest mulige spillebrikker og opbakning fra Folketingspolitikerne. Det var 
imidlertid en udfordring at skaffe tilstrækkeligt med heste til løbene, så disse er attraktive at spille på. 



(Der henvises i øvrigt til den trykte beretning). 

Asbjørn Sørensen bemærkede, at det var vanskeligt at opnå tilfredsstillende omsætninger i galopløbene 
på banerne i Odense, Århus og Ålborg, når løbene placeres først eller sidst på programmet. At der var 
anmeldt seks heste til premieredagen på JVB var ikke optimalt, men det gælder om at holde hjulene i 
gang; løb med seks heste var i øvrigt ikke usædvanligt indenfor travsporten. 

Keld Chr. Karlsen fandt, at løb med kun seks heste var klart utilfredsstillende, og at sådanne løb ikke 
burde gennemføres. Han roste Fyens Væddeløbsbane for en flot Fyensløbsdag med løb med store felter. 

Preben Ahl havde hørt, at Klampenborg Galopbane har foreslået, at provinsgaloppen lukkes i 
forventning om, at hestene så bare flytter til Klampenborg. Dette vil imidlertid ikke ske. 

Kristian Andersen og Ingermarie Due Nielsen fandt det kritisabelt, at Jydsk Derby var placeret dagen 
før, at Bro Park har sin åbningsdag, hvilket vil gøre det vanskeligt for Jydsk Væddeløbsbane at 
gennemføre en succesfuld storløbsdag.    

Peter Rolin forklarede, at spillet i Sverige og Norge er betydeligt større end i Danmark, og at det er 
spillet, som afgør prioriteringen, når sæsonplanlægningen foretages. 

Charlotte Bondam stillede spørgsmål ved, om dopingtest altid kun foretages på vinderne af løbene. 

Peter Knudsen oplyste, at dopingtest fortrinsvis tages på vinderne men ikke altid. Det er i øvrigt tanken, 
at en del af dopingprøverne fremover skal tages i staldene på hverdage. 

Charlotte Brasch Andersen omtalte det positive samarbejde, som der er mellem banerne i Odense, 
Aarhus og Aalborg. 

Thorkild Møller Nielsen spurgte, om Danske Spil fortsat vil udbyde hestespil, når/hvis de nye planer 
gennemføres. 

Peter Rolin oplyste, at dette ikke nødvendigvis bliver tilfældet; det er Danske Spils eget valg. En 
afgørende ændring bliver, at hestesportens fremover selv skal ”hoste” spillet. 

Dirigenten konstaterede herefter, at der ikke var bemærkninger til beretningen, som dermed var 
godkendt. 

Punkt 2 - Aflæggelse og godkendelse af årsregnskab 



Peter Knudsen gennemgik hovedtallene i foreningens regnskab, og besvarede sammen med Mogens 
Schougaard nogle spørgsmål. Regnskabet viste et overskud på 12.041 kr., og foreningens egenkapital 
er på 1.028.203 kr. 

Dirigenten konstaterede, at der ikke var yderligere spørgsmål eller kommentarer og fastslog derpå, at 
generalforsamlingen havde givet bestyrelsen decharge. 

Punkt 3 - Valg af bestyrelsesmedlemmer 

Dirigenten konstaterede, at der ikke var indkommet andre forslag end de af bestyrelsen stillede og at 
følgende dermed var valgt: 

Gruppe B (opdrættersektionen): Henrik Stork  
Gruppe C (hesteejersektionen): Peter Leth Keller  
Gruppe D (Jockey Club-sektionen): Nick Elsass   

Punkt 4 - Valg af statsautoriseret revisor. 

Generalforsamlingen genvalgte énstemmigt revisionsfirmaet Beierholm ved statsautoriseret revisor 
Hakon Rønn Jensen. 

Punkt 5 - Fastsættelse af kontingent for 2017. 

Kontingentet fastsattes til 600 kr. for enkeltmedlemmer og 900 kr. for ægtepar. 

Punkt 6 - Indkomne forslag. 

Der var ikke stillet forslag til generalforsamlingen. 

Punkt 7 - Eventuelt. 

Asbjørn Sørensen oplæste et skriftligt indlæg, hvori han bl.a. fremhævede det gode samarbejde, der 
gennem årene har været i Dansk Galops bestyrelse. På de seneste bestyrelsesmøder havde han 
imidlertid oplevet en ulykkelig udvikling, efter at bestyrelsen fik til opgave at fremlægge et oplæg til 
reduktion af det samlede præmiebudget på 6 pct. Her ville Klampenborg Galopbane ikke tilslutte sig en 
solidarisk løsning men stod fast på, at banerne i Odense, Aarhus og Aalborg skulle bære en procentvis 
større andel af reduktionen. Han opfordrede KG til i det fremtidige arbejde igen at vise en mere 
samarbejdsvillig og solidarisk indstilling.  

Gert Larsen støttede dette indlæg. 



Peter Rolin bekræftede, at der var kommet en ny tone i foreningens bestyrelse, men han understregede, 
at det ikke var flertallets ønske. 

Nick Elsass bemærkede, at der var sket en klar forbedring efter afholdelsen af nogle interne møder, 
hvilket lovede godt for fremtiden. 

Pia Jensen opfordrede til at foreningens hjemmeside blev forbedret og også kom til at indeholde 
information specielt rettet mod nye aktive. 

Charlotte Brasch Andersen var enig i, at hjemmesiden skal forbedres og indeholde informationer om, 
hvordan man kommer ind i sporten. Men samtidig er det vigtigt, at hjemmesiden ikke bliver 
vedligeholdelsestung, for det har foreningen ikke ressourcer til. Punktet vil blive taget op i foreningens 
bestyrelse. 

Peter Rolin og Thorkild Møller Nielsen fandt, at Dansk Hestevæddeløbs hjemmeside bør være 
indgangsportalen for nye interesserede. 

Der var herefter ikke andre, der ønskede ordet, hvorpå dirigenten hævede generalforsamlingen 

Nick Elsass takkede de fremmødte for deres deltagelse og dirigenten for ledelsen af general- 
forsamlingen. 

Den 12. april 2016 
Peter Knudsen/Hans Erik Westerberg


